
Framtiden 1(6)
Vi bygoi riet hlllbdra smhrlIet tor Framtren

PROTOKOLL (4)
Fört vid sammanträde med styrelsen
för Förvaltnings AB Framtiden

Datum: 2016-04-15

Tid: Klockan 09:30-12:04

Plats: Poseidons kontor, Rullaregatan 6a, Göteborg

Närvarande: Ledamöter:
Lars Johansson, ordffirande
Gunnar Ekeroth, förste vice ordförande
Kjell Björkqvist, andre vice ordfZ5rande
Christina Backman
$hadiye Heydari
Marie Lindén
Rustan Hälleby
Endrick Schubert, § 1-6, § 8-19
Suppleanter:
Ann-Louise Hulter, tjg § 7
Johan Pettersson, § 1-6, § 8-13
Andreas Sjöö

Arbertstagarrepresentanter:
Jan-Olov Isacsson, LO
Ulla Berg, PIK
Nicias Blomndll, suppi. LO
Viveka Bertelsen, suppi. PTK
Jan Jentzell, suppl. PTK

Ovriga:
Mariette Ililmersson, VD
Carina Grönberg, finans- och ekonomichef
Karin Lange, styrelsesekreterare
Anna Nordén, familjebostäder § 8
Karin Holmström, trafikkontoret § 17

Ej närvarande:

Före sammanträdets öppnande, mellan klockan 09:00-09:30, hälsar Poseidons VD AndersSöderman styrelsen välkommen till Poseidons nya lokaler, redogör för förutsättningar iprojektet Elins Gård samt ger en kort infbrmation om bolagets organisation och operativaverksamhet.
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Framtiden 2(6)
Vi bvg, et hlIbara samhallet tor Framlirlen

§ 1 Sammanträdets öppnande
Ordföranden öppnar sammanträdet.

§2 Jäv

Ordfliranden ställer fråga om någon jävssituation kan förekomma utifrån föredragningslistansärenden. Ingen i styrelsen anser sig förhindrad att delta vid ärendenas behandling.

§ 3 Val av protokolljusterare
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Kjell Björkqvist.

§ 4 Fastställande av dagordning
Ordföranden anmäler information under punkten övrigt, avseende styrelsens sammanträdeoch strategidag i Stockholm, varefter dagordningen fastställs enligt paragraferna nedan.

§ 5 Föregående mötesprotokoll
Justerade protokoll från styrelsens sammanträde per capsulam den 22 februari 2016 samt fråndet konstituerande sammanträdet den 7 mars 2016 anmäls, antecknas och läggs tillhandlingarna utan synpunkter.

§ 6 VD-rapport

Handing har varit utsänd. VD lämnar därutöver information under följande punkter:
Återrapportering från deltagandet vid Mipim
Aktuellt läge fr pågående rekryteringar
frihamnen — avstämning av hanteringsordning inför beslut om hyresmodcllLägesavstämning avseende temporära bostäder

Beräknat behov 2016/2017 utifrån bosättningslagen
Genomförd upphandling och de avtal som ska tecknas
Preliminära hyresnivåer
Kommande bygglovsansökningar
Tiliffillig personalförstärkning
Investeringsbeslut tas på sammanträdet i maj
Frågor med anledning av byggstart

Förslag till direktanvisningar samt markanvisning av tillskottsmark behandlas påfastighetsnämndens sammanträde den 20 april
“Tankar om en ny boendelbrm” — Cirkustomten vid Lorensberg

Styrelsen antecknar VD:s rapportering.



3(6)Framtiden
yr bym det hFlbasa samhrltet tor Framtiden

§ 7 Rapport fran Framtiden Byggutveckling AB
Rapporteringen har i huvudsak skett under VD rapport i paragrafen ovan. VD lämnar
kompletterande information avseende processen för ansvar och uppdrag samt beslutsordning.
Styrelsen antecknar informationen.

§ 8 Upphandling med social hänsyn

Anna Nordén, inköpschef vid Familjebostäder, redogör för förutsättningar för upphandling
med social hänsyn och tydliggör att det är ett möjligt styrinstrument i syfte att stärka
Göteborgs utveckling — från politiskt beslut till handling. Ett exempel redovisas rörande
Tellusgatan.

Styrelsen antecknar informationen.

§ 9 Uthyrningspolicyn

Handling med förslag till beslut har varit utsänd. VD lämnar en kompletterande information
om förslaget och ärendets bakgrund.

Styrelsen beslutar

att ge VD i uppdrag att upprätta ny missiv-skrivelse för presidiets godkännande.
att utan eget ställningstagande skicka förslaget till uthyrningspolicy (enligt utsänd

styrelsehandling bilaga 1) på remiss till styrelserna i de fyra allmännyttiga
dotterbolagen.

att slutligt beslut om uthyrningspolicyn därefter ska tas av styrelsen så snart det är möjligt.

§ 10 Omstrukturering inom Framtidenkoncernens bolag
Handling med förslag till beslut har varit utsänd. Carina Grönberg redogör för ärendet.
Styrelsen beslutar

att ge VD i uppdrag att till sammans med VD:n i Egnahemsbolaget genomföra
aktieförsäljningen i enlighet med det utsända förslaget.

att ge förvaltningsuppdraget för de temporära bostäderna till Gårdstensbostäder.

§ 11 Investeringar

ci) Inriktningsbestut, Badrumsrenovering, Landatagången 5-17, 2-14,
Kapettgången 1-2

Handling med förslag till beslut har varit utsänd.
Styrelsen beslutar i enlighet med utsänd handling
att godkänna föreslaget inriktningsbeslut och att kommande etapper ska beslutas av

styrelsen i enlighet med koncernens projekt- och investeringspolicy.



Framtiden 4(6)
V bver det hIIbira smh,IIet for Frdmtiden

b) In vesteringsbeslut, Badrumsrenovering, Landalagången 2-14, Etapp 1-2
Handling med flrslag till beslut har varit utsänd.
Styrelsen beslutar i enlighet med utsänd handling
att godkänna denna investeringsbegäran.

c) Iitriktningsbeslut, fasadupprustning, Kaggeledsgatan 33, Långedsgataiz 1-4,Hetleforsgatan 5-12

Handling med förslag till beslut har varit utsänd.
Styrelsen beslutar i enlighet med utsänd handling
att godkänna föreslaget inriktningsbeslut och att kommande etapper ska beslutas avstyrelsen i enlighet med koncernens projekt- och investeringspolicy.

d) Investeringsbegäran, fasadupprustning, Landatabergen 17-19, delar av etapp 2
Handling med förslag till beslut har varit utsänd.
Styrelsen beslutar i enlighet med utsänd handling
att godkänna detta investeringsbeslut.

e) Nybyggnad av bostäder i SDNAskim-frötunda-Högsbo på Uggleberget, Hovås BrfKattuggtan och BrfHornuggtan
Ärendet utgår från dagordningen.

fl förvärv av markför bostäder med bostadsrätt /äganderätt
Flandling med förslag till beslut har varit utsänd.
Styrelsen beslutar i enlighet med utsänd handling
att godkänna ffireslaget fastighetsförvärv.

§ 12 finansrapport
Finansrapport per 2016-02-29 har varit utsänd. Carina Grönberg kommenterar handlingen.
Styrelsen antecknar informationen.

§ 13 Omarbetning av ägardirektiv för dotterbolagen inom koncernen
Handlingar har varit utsända. Carina Grönberg redogör for pågående arbete med översyn ochomarbetning av ägardirektiven inom koncernen och för hanteringsordningen. Ordforandenlämnar kompletterade information.



Framtiden 5(6)
Vi bygger det hVIbara samhittet to Ftamtidee

Styrelsen beslutar ge VD i uppdrag att fortsätta omarbetningen av ägardirektiven fördotterbolagen inom koncernen i enlighet med den presenterade banteringsordningen förremittering till respektive dotterbolag.

§ 14 Policies och riktlinjer antagna av Göteborgs Stad
il,) finanspolicy ocit finansiella riktlinjer

finanspolicy och finansiella riktlinjer för Göteborgs Stad har varit utsänd.
Styrelsen fastställer dokumentet.

b) Upphatidting och inköp

Policy och riktlinjer för upphandling och inköp inom Göteborgs Stad har varit utsänd.
Styrelsen fastställer dokumentet.

c) företagsupphandlat privat-, inköps- och drivmedetskort
Policy och riktlinjer för företagsupphandlat privatkort, inköpskort och drivmedelskort harvarit utsänd.

Styrelsen fastställer dokumentet.

§ 15 Finansiella anvisningar
handling har varit utsänd. Carina Grönberg redogör för forslag till ändringar i de finansiellaanvisningarna.

Styrelsen beslutar

att fastställa finansiella anvisningar i enlighet med utsända förslag.

§ 16 Yttrande över remiss Revidering av Göteborgs Stads Program förMiljöanpassat byggande
Förslag till yttrande har varit utsänt.
Styrelsen beslutar godkänna förslaget till yttrande mcd den ändringen att i sista stycket underrubriken Övergripande synpunkter p M4B stryka orden fritt samt utan restriktioner och attdärefter komplettera yttrandet mcd en på sammanträdet utdelad och till protokollet bilagdhandling.

§ 17 Vistlänken — påverkan på Framtidens fastigheter
Karin Holmström från trafikkontoret lämnar information om vad som är aktuellt just nuavseende Västlänken under folj ande rubriker:

Järnvägsplan
Detaljplaner för järnvägstunnel
Ansökan om milj ödom
Detaljplan för stationsytor



Framtiden 6(6)
Vi bygei det hållbara samhillet lai Framtiden

• Förberedande arbete - Tralikverket
• Planerad byggstart 201$
• Planerad trafikstart
• Markförhållanden längs Västlänken

Styrelsen beslutar ge VD i uppdrag att återkomma med lista på befintliga fastigheter samtäven tänkbara markområden som kan komma att påverkas av Västlänken.
Styrelsen antecknar informationen.

§ 18 Övriga frägor

Ordföranden informerar kort om förberedelser och ram för styrelsesammanträde och
strategidag i Stockholm den 20-21 maj 2016.
Styrelsen beslutar ge presidiet och VD i uppdrag att gemensamt att ta fram ett program tilldenna planeringskonferens.

§ 19 Avslutning

Ordföranden avslutar sammanträdet.

Vid protokollet

Karin La ge

Justeras:

Lars khansson KjT1 Björkq ist



Bilaga till punkt 16

2016-04-15

Yttrande över remiss om revidering av MAB från Fastighetskontoret

Vi står inför stora utmaningar när det gäller bostadsbyggande i Göteborg.

Framtiden har vid nyproduktion av bostäder stora ambitioner att bygga betydligt billigare bostäder
än koncernen har gjort de senaste åren. Nu gäller det att den nyproduktion som koncernen bygger
ska vara till hyror som de flesta bostadsökanden i Göteborg har råd med. Det är då viktigt att de
särkrav som kommunen ställer i olika delar av byggandet verkligen är motiverande då alla krav har en
kostnad.

Det talas idag om att bygga mycket mer som har samma standard i hela svenska byggmarknaden för
att få ned hyreskostnaderna. Då bör man vara ytterst försiktig med kommunala särkrav. Givet dagens
bostadsbrist och krav på att bygga till låga kostnader är koncepthus och de s.k. kombohusen som
SABO upphandlat ett mycket bra alternativ för det byggande som allmännyttan står inför. På en
övergripande nivå är det viktigt att kommunala särkrav inte hämmar kostnaden samtidigt som nyttan
är marginell. l fallet med kombohus och andra koncepthus är det viktigt att vi ställer krav på
marknaden eftersom det kan bli stora volymer och därmed stor effekt på främst energihushållningen
framöver.

Förvaftnings AB Framtidens styrelse


